
Fortsat: Falck: ”We risk loosing our licens to operate” 
 
Udover at lægge funktioner sammen, at få processerne til at være mere gennemsigtige og at få IT-
systemer til at spille sammen, satser Falck rent forretningsmæssigt på øget salg af vejhjælp og at få 
deres Healtcare divsion til at blive fortsat større Skandinavien.  
 
Ved siden af tales der om, at der skal: ”Establish best-in-class Finance to enhance perormance 
across Falck”. Dels med standardiserede ERP systemer i hele Falck og dels centralisere og 
professionalisere finansdelen.  
 
Det lyder som noget af en begmand til den tidligere ledelse, når der nu skal laves professionelle 
centre til blandt andet indkøb og udarbejdelse af tilbud og styring af kontrakter. 
 
Over en kortere årrække har Falcks to store ejere nedskrevet værdien af deres aktier fra 9 til 6 mia. 
kr. Siden har Falck lånt 1 mia. kr. af ejerne. Nu har Lundbeckfonden og KIRKBI sendt yderligere 
en check, denne gang på 2 mia. kr. for, at den globale virksomhed kan overholde sin vilkår med 
bankerne.  
 
I en artikel i Jyllands-Posten i denne uge sagde adm. dir. i Lundbeckfonden Lene Skole, at Falck 
har lånt milliarderne for at nedbringe bankgælden, så der kan blive ro til at udvikle Falck. Men 
ejerne tager sig også betalt for at stille kapital til rådighed. Renten er 10 pct.  
 


